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У ПРЕЗИДІЇ ЦК АТОМПРОФСПІЛКИ

ПРОТЕСТНІ ВИМОГИ ПРОФСПІЛОК УКРАЇНИ ДО ВЛАДИ

РОБОЧІ ПОЇЗДКИ ПРОФІЛЬНОГО МІНІСТРА

В сопровождении ге-
нерального директора ГП
«ВостГОК» Александра Со-
рокина вместе с министром
на объектах предприятия
побывали начальник управ-
ления по вопросам ядерной
энергетики и атомно-про-
мышленного комплекса ми-
нистерства Сергей Ермак,
начальник управления евро-
пейской интеграции мини-
стерства Михаил Бно-Ай-
риян, генеральный директор
ГП «Ядерное топливо» Сер-
гей Дробот, представители
руководства Днепропет-
ровской и Кировоградской
областных государственных
администраций. Целью ви-
зита было ознакомление с
предприятиями атомной
промышленности Украины
и обсуждение проблемных
вопросов развития про-
изводства.

После совещания в Дне-
пропетровской облгосадми-
нистрации делегация отпра-
вилась в Днепродзержинск
для ознакомления с деятель-
ностью государственных
предприятий, расположен-
ных на территории бывше-
го Приднепровского хими-
ческого завода: «Смолы»,
«Барьер», «Цирконий» и
Днепродзержинского хими-
ческого завода — обособ-
ленного подразделения ГП
«ВостГОК», которое вошло в
состав комбината в прош-
лом году.

На Днепродзержинском
химзаводе Владимир Дем-
чишин посетил цех основно-
го производства цирконие-
вой продукции, который на

данный момент находится в
стадии консервации, а так-
же ознакомился с цехом
гафниевого производства,
который планируется к пуску
в ближайшее время.

Во время посещения
гидрометаллургического
завода в Желтых Водах ми-
нистр побывал на вагонооп-
рокиде, в мельничном отде-
лении, отделении сорбции и
на складе готовой продук-
ции. Владимир Демчишин с
интересом ознакомился с
технологией производства
закиси-окиси урана.

На Новоконстантиновс-
кой шахте руководитель
Минэнергоугля спустился в
шахту, где его ознакомили с
особенностями технологи-
ческого процесса добычи
урановой руды, и обсудил с
представителями руковод-
ства Кировоградской обл-
госадминистрации и комби-
ната перспективы развития
уранодобывающей отрасли.

Владимир Демчишин от-
метил, что в современных
условиях вопросы развития
ядерной энергетики выхо-
дят на первое место. Осо-
бенно актуальным является
развитие уранодобывающе-
го комплекса, прежде всего
Новоконстантиновской шах-
ты. Следует отметить, что
при выходе шахты на про-
ектную мощность (1500 тонн
в год) ее энергетический по-
тенциал будет адекватен 29
угольным шахтам-миллион-
никам. К тому же, электро-
энергия, вырабатываемая
на АЭС, в том числе из урана
ВостГОКа, значительно де-
шевле электроэнергии, вы-
рабатываемой другими ге-
нерациями. Следовательно,
главная задача на сегодня —
это увеличение добычи ура-
новой руды. Министр сказал,
что в ходе поездки он убе-
дился, что ГП «ВостГОК» об-
ладает серьезной сырьевой
базой, есть необходимые
технологии, квалифициро-
ванные специалисты, есть
понимание того, каким об-
разом нужно наращивать
производство, которому
нужна финансовая поддерж-
ка на достройку мощностей.

Одним из основных ва-
риантов решения проблемы
министр считает введение
целевой надбавки к тари-
фу на электроэнергию АЭС
в незначительном размере
(0,5 копейки на киловатт),
что позволит аккумулиро-
вать средства на развитие
уранодобывающей отрасли.
«Это было бы простое и
эффективное решение —
направить целевые сред-
ства из тарифа на развитие
уранодобывающего комп-
лекса ВостГОКа, — подчерк-
нул Владимир Демчишин.
— Ядерная энергетика —
это перспективная отрасль.
Государству необходимо
относиться к ней более
внимательно и вкладывать
средства в добычу, а по
мере возрастания ее объе-
мов — и в переработку.
Действительно, в этом году
именно атомная энергетика
поддержала нашу страну. Но
мы ожидаем от нее еще
большего. При этом важ-
но максимально увеличить
объем производства оте-
чественного урана».

Подготовили
Елена КУБАРЕВА,
Сергей ПОЛУЛЯХ

Вектор развития ГП «ВостГОК»
В конце мая в Днепропетровской и Кировоградской

областях с рабочей поезкой побывал министр энерге-
тики и угольной промышленности Украины Владимир
Демчишин. Он посетил три подразделения Восточного
горно-обогатительного комбината: Днепродзержинс-
кий химический завод, гидрометаллургический завод
и Новоконстантиновскую шахту.

Министр энергетики и угольной про-
мышленности Украины Владимир Дем-
чишин видит необходимость в назначе-
нии отдельного заместителя по вопросам
атомной энергетики, сообщил руководи-
тель управления евроинтеграции Мин-
энергоугля Михаил Бно-Айриян на своей
Facebook-страничке по итогам визита в
Днепропетровскую область.

«Чем больше я углубляюсь в атомную
энергетику, тем больше понимаю, что
мне нужен отдельный заместитель, кото-
рый будет опекать эту отрасль. Ны-
нешняя ситуация в министерстве меня

не устраивает. Буду поднимать этот
вопрос перед руководством страны», —
процитировал он министра.

По словам М. Бно-Айрияна, впечат-
ление от посещения предприятий атом-
но-промышленного комплекса неутеши-
тельное.

«Общее впечатление министра от
увиденного за полдня — 24 года бесси-
стемного хозяйствования дали о себе
знать в атомной промышленности! Нуж-
но спасать то, что осталось!», — резюми-
ровал руководитель управления евроин-
теграции Минэнергоугля.

Глава Минэнергоугля Украины видит необходимость
в назначении отдельного заместителя по атомной энергетике

К теме

Узявши до відома ін-
формацію Голови Атом-
профспілки Валерія Матова
про хід виконання поста-
нови V Пленуму ЦК проф-
спілки від 19 березня 2015
року №Пл 5-2 та повідом-
лення про заходи  з реалі-
зації зауважень та пропо-
зицій, які були висловлені
учасниками цього пле-
нарного засідання, Прези-
дія Центрального комітету
профспілки постановила:
продовжити роботу з вирі-
шення питання поступово-
го (протягом року) підви-
щення заробітної плати
відповідно до галузевих
угод у розмірі не менше,
ніж рівень інфляції; про-
вести переговори з на-
родними депутатами що-
до внесення на розгляд
Верховної Ради України
законопроекту про зміни
до пенсійного законодав-
ства стосовно порядку від-
шкодування підприємст-
вами витрат на виплату та
доставку пільгових пенсій
працівникам зони відчу-
ження та ДСП ЧАЕС; про-
довжити роботу з Мініс-
терством фінансів України
щодо забезпечення фі-
нансування підприємств
зони відчуження у 2015
році; затвердити «Органі-
заційний план проведен-
ня колективних дій Атом-
профспілки», «Методичні
рекомендації щодо органі-
зації та проведення масо-

вих акцій протесту», «Па-
м’ятку щодо вступу у ко-
лективний трудовий спір»
та реалізовувати  «Органі-
заційний план...» за окре-
мим рішенням Президії ЦК
у разі негативних підсумків
проведеного соціального
діалогу та за умови повно-
го використання всіх інших
законних форм впливу на
соціальних партнерів.

Обговоривши стан фі-
нансування підприємств
зони відчуження та на-
явність заборгованості із
заробітної плати працівни-
кам, Президія ЦК проф-
спілки доручила Пред-
ставнику Атомпрофспілки
у Чорнобильській об’єдна-
ній організації профспілки
Тетеріну М.В. та профспіл-
ковим організаціям під-
приємств зони відчуження,
на яких є заборгованість
із заробітної плати, роз-
глянути питання про вступ
у колективний трудовий
спір стосовно порушен-
ня роботодавцями законо-
давства з оплати праці.
Також вирішено: звернути-
ся до Кабінету Міністрів
України та міністра еко-
логії та природних ресур-
сів України з приводу не-
припустимості тривалого
непризначення на поса-
ди керівника та заступни-
ків керівника Державного
агентства України з уп-
равління зоною відчуження;
(Закінчення на 2-й стор.)

Урегулювання проблематики
V Пленуму ЦК профспілки:
конкретність, злагодженість,
послідовність дій

Прем’єр-міністру України
Яценюку А.П.

Про ситуацію, що склалася довкола
ДП НАЕК «Енергоатом»

Шановний Арсенію Петровичу!
Атомпрофспілка вкрай стурбована інформацією, що

з’явилася останнім часом, про розгляд на найближчому
засіданні Кабінету Міністрів України питання про звіль-
нення з посади президента ДП НАЕК «Енергоатом»
Недашковського Ю.О. на підставі брудних обвинувачень
його у нібито завданих істотних збитках Компанії.

Враховуючи, що стабільна робота ДП НАЕК «Енерго-
атом» має стратегічне значення для економіки та енерге-
тичної безпеки України, таке питання повинно вирішува-
тися максимально прозоро і лише за умови доведеності
у встановленому порядку вини керівника такого рангу.

З огляду на очікувану корпоратизацію ДП НАЕК
«Енергоатом» дії влади мають бути виваженими і конструк-
тивними, що включає й відповідність керівника завданням,
які покладені на нього для забезпечення виробничих зав-
дань та дотримання ядерної та радіаційної безпеки.

Атомпрофспілка наполягає на відкладенні вирішення
питання щодо звільнення президента ДП НАЕК «Енерго-
атом» Недашковського Ю.О. та призначення нового керів-
ника Компанії до проведення відповідних переговорів та
консультації з Міністерством енергетики та вугільної про-
мисловості відповідно до принципів соціального партнер-
ства, передбачених чинною Галузевою угодою, укладеною
між Атомпрофспілкою та Міненерговугілля (пункт 10.5.2).

Також Атомпрофспілка інформує, що для упереджен-
ня негативних наслідків, що можуть виникнути внаслідок
прийнятих на засіданні КМУ 03.06.2015р. рішень, проф-
спілкові організації атомних електростанцій, які пред-
ставляють трудовий колектив ДП НАЕК «Енергоатом»,
вимагають проведення позачергової екстреної конфе-
ренції трудового колективу, щоб запобігти дестабілізації
ситуації на ядерному підприємстві країни.

З повагою
Голова Атомпрофспілки В.О. Матов

ЗВЕРНЕННЯ

Чергове засідання Президії ЦК профспілки, що
відбулося 14 травня, було насичене різноманітними
важливими питаннями, загалом — 15 з «Різне».

Щоб захистити права людей праці та зупинити
вал антисоціальних рішень та економічних ініціатив
влади, профспілкові об’єднання України, які пред-
ставляють понад 8 млн. членів, вимушені вдатися
до публічних акцій протесту та вступити у колектив-
ний трудовий спір на національному рівні з урядом і
об’єднаннями організацій роботодавців. 27 травня
під стінами Кабінету Міністрів України відбувся пер-
ший етап публічної акції протесту, в якому взяли
участь понад 1000 осіб.

Головними причинами пікетування уряду стало мас-
штабне порушення основних конституційних прав праців-
ників: право на працю, на безпечні умови праці, достатній
життєвий рівень, захист від бідності.

(Закінчення на 3-й стор.)

На захист конституційних прав громадян
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ЗОНА ВІДЧУЖЕННЯ: ПОГЛЯД У МАЙБУТНЄПОДЯЧНИЙ ЛИСТ АТОМПРОФСПІЛЦІ УКРАЇНИ

У ПРЕЗИДІЇ ЦК АТОМПРОФСПІЛКИ

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

на виконання постанови V
Пленуму ЦК профспілки
від 19 березня 2015 року
№Пл 5-2 направити мі-
ністру екології та природ-
них ресурсів України ви-
могу щодо безумовного
проведення у травні 2015
року круглого столу щодо
подальшої діяльності та
перспектив розвитку під-
приємств зони відчужен-
ня; забезпечити постійне
висвітлення інформації про
хід вирішення проблемних
питань функціонування під-
приємств зони відчужен-
ня, проведені переговори
та їх результати, досягну-
ті домовленості у засобах
масової інформації, за не-
обхідності проводити прес-
конференції, брифінги, ви-
ступи по телебаченню тощо.

Члени Президії ЦК, взяв-
ши до уваги інформацію
про виконання колективних
договорів підприємств за
2014 рік, акцентували, що
основними проблемними
питаннями щодо виконан-
ня умов колективних дого-
ворів (галузевих угод) є:
відсутність підвищення за-
робітної плати працівникам
або підвищення зарплати
на рівень значно нижчий,
ніж передбачений умовами
колективних договорів (га-
лузевих угод); відсутність
належного фінансування
підприємств, які фінансу-
ються за рахунок Держ-
бюджету України; виникнен-
ня на таких підприємствах
фактичної (але офіційно не-
зареєстрованої) заборго-
ваності із заробітної плати;
порушення роботодавцями
умов колективних догово-
рів та Закону України «Про
професійні спілки, їх права
та гарантії діяльності» в
частині відрахувань коштів
на культурно-масову, фіз-
культурну і оздоровчу ро-
боту; численні порушення з
боку роботодавців прин-
ципів ведення соціального
діалогу.

Звернено увагу голів
ППО та ООП, представників
Атомпрофспілки на без-
умовну необхідність забез-
печення підготовки та своє-
часного подання звітів про
виконання галузевих угод та
колективних договорів за
підсумками роботи за 1-ше
півріччя та рік у цілому в
установлені терміни, а та-
кож інформації за запитами
ЦК Атомпрофспілки щодо
окремих питань соціально-
го захисту працівників під-
приємств та установ. У разі
наявності порушень інфор-
мація має містити конкретні
факти і цифровий матері-
ал щодо них. Зобов’язано
голів ППО та ООП забезпе-
чити надання до ЦК Атом-
профспілки: звітів про ви-
конання Галузевої угоди і
колективного договору з
обов’язковим визначенням
причин невиконання або
часткового виконання окре-
мих положень у встановлені

терміни; надати примірник
чинного Колективного дого-
вору до 1 червня 2015 року.
У подальшому при внесенні
змін та доповнень до нього
або укладенні нового колек-
тивного договору надава-
ти примірник у текстовому
або електронному вигляді
у 10-денний термін після
реєстрації.

Розглянувши інформа-
цію, надану відділом колек-
тивно-договірної та право-
вої роботи ЦК профспілки,
щодо ситуації, що склала-
ся з підпорядкуванням та
фінансуванням спеціалізо-
ваних медико-санітарних
частин, Президія ЦК Атом-
профспілки зазначила, що
на виконання рішення V
Пленуму ЦК Атомпрофспіл-
ки Головою профспілки бу-
ло ініційовано проведення
наради за участю пред-
ставників Атомпрофспілки,
міських голів, керівників
СМСЧ, представників про-
фільного комітету Верхов-
ної Ради України та Мініс-
терства охорони здоров’я
з метою визначення по-
дальших кроків щодо збе-
реження спеціалізованих
медико-санітарних частин,
їх керованості та повно-
цінного фінансування, для
чого на їхню адресу було
направлено листа від 24 бе-
резня 2015 року №01-12-74.
Цю нараду пропонувало-
ся провести протягом квіт-
ня поточного року. Пози-
тивно відреагували майже
всі потенційні учасники.
Не відповіло тільки Мініс-
терство охорони здоров’я
України, позиція якого в
цьому питанні є найголов-
нішою. Зважаючи на це,
Президія Центрального ко-
мітету профспілки дору-
чила Голові профспілки
Матову В.О. терміново поін-
формувати Прем’єр-мініст-
ра України про порушен-
ня Міністерством охорони
здоров’я України принци-
пів соціального партнер-
ства та діалогу у зв’язку
з відсутністю відповіді на
звернення профспілки про
участь у нараді. Вирішено
також звернутися до Мініс-
терства фінансів України
з пропозицією взяти участь
у нараді з приводу покра-
щення фінансування СМСЧ.
Членам Президії ЦК проф-
спілки доручено провес-
ти перемовини з міськими
та селищними головами
щодо визначення їх по-
зиції стосовно передачі
СМСЧ у комунальну влас-
ність. Схвалено рішення
про проведення у першій
декаді червня поточного
року наради за участю
керівників та голів проф-
комів СМСЧ, міських голів
та селищ, до комунальної
власності яких планується
передача медсанчастин,
голів профкомів підпри-
ємств, працівників яких
обслуговують зазначені
СМСЧ. Запросити на на-
раду представників МОЗ
України.

Урегулювання проблематики
V Пленуму ЦК профспілки:
конкретність, злагодженість,
послідовність дій

Здравствуйте! Хочу поблагодарить вас за помощь. Я
работник гидрометаллургического завода ВостГОКа,
работаю уборщицей цехов основного производства по
первому Списку. Сейчас нахожусь в отпуске по уходу за
ребенком до трех лет. В 2013 году обращалась к вам по
вопросу о талонах на спецпитание, так как я забереме-
нела и меня перевели на легкий труд без первого
Списка. Были проблемы с руководством завода, мне
отказывали в выдаче талонов на спецпитание. После
обращения к вам все разрешилось, талоны мне начали
выдавать в полном обьеме до окончания больничного
листа по беремености и родам. Большое спасибо вам
за вашу работу!!!

Самчук Ольга Владимировна,
г. Желтые Воды

Большое спасибо за помощь!

Урядовий брифінг мі-
ністр екології і природних
ресурсів України Ігор Шев-
ченко присвятив питанню
майбутнього зони відчужен-
ня і представив нового го-
лову Державного агентства
України з управління зоною
відчуження Юрія Антіпова
(див. попередню інформа-
цію в «АУ» №22, 2015 рік. —
Ред.).

Чорнобильська зона як
наслідок техногенної катаст-
рофи, найбільшої в історії
людства, зазначив міністр,
зосталася у спадок від Ра-
дянського Союзу. І нам у не-
легкі часи випала доля бо-
ротися з цією величезною
проблемою. Звичайно, мину-
ло вже 29 років і зона від-
чуження як така юридично
існує, але природно, екологіч-
но вже відбулися серйозні
зміни, які дають повні під-
стави переосмислити взагалі
проблему. За останні роки у
Чорнобильській зоні було
зроблено дуже багато різних
досліджень, постійно моніто-
риться радіологічна ситуація.
І фахівці, підкреслюю, фахів-
ці, не політики, не чиновники,
дійшли висновку, що зону від-
чуження можна і потрібно змі-
нювати, тобто її статус. І ми
вже робимо перші кроки для
цього. Зараз на фінальній ста-
дії перебуває проект зі ство-
рення чорнобильського біо-
сферного заповідника. Тобто
це перший крок для пере-
творення чорнобильської зо-
ни відчуження на зону відрод-
ження.

Саме на шляху відроджен-
ня цієї території я хотів би
представити нового очільника
Державної агенції зони від-
чуження. На жаль, тривалий
період там майже не було
керівництва. Був виконувач
обов’язків, але він розумів, що
він там працювати не буде. І,
скажемо так, робота практич-
но не велася. У зв’язку з чим
виникли проблеми, у тому
числі й організаційного харак-
теру. Були втрачені певні
гроші, які зараз ми намагає-
мося повернути. Звичайно, це
не з вини адміністрації чорно-
бильської зони. Там відбулися
якісь незрозумілі махінації в
Казначействі наприкінці 2014
року і 137 млн. грн., які були
призначені саме для забезпе-
чення діяльності чорнобиль-
ської зони, якимось чином на
якихось рахунках були загуб-
лені. Але нині ми працюємо
над цим з Міністерством
фінансів, і сподіваюсь, що
найближчим часом будуть
внесені відповідні зміни до
бюджету України, і ці гроші,
все ж таки, буде можливо пе-
редати Чорнобильській атом-
ній станції і зоні відчуження для
виплат заборгованостей, які
виникли торік. Ми над цим
працюємо.

Тому дуже потрібне за-
раз активне, я би сказав,
проактивне нове керівниц-
тво, щоб комплекс проблем
зони відчуження допомага-
ло розв’язувати.

Щодо пожежі у чорно-
бильській зоні. Дійсно, і я га-
даю, що вона сталася через
підпали. Тому що було кілька
джерел запалення. Ця про-
блема виникла також через
недбалість попереднього ке-
рівництва, або, точніше, від-
сутність чинного керівництва.

Тому я маю дуже вели-
ку надію, що Юрій Федоро-
вич Антіпов, новий керівник
Агентства, наведе порядок.
Це перше завдання, яке я пе-
ред ним ставлю. А друге — це
реформування зони відчужен-
ня, перетворення її на зону
відродження. Юрій Федоро-
вич — людина дуже фахова,
досвідчена, людина, яка має
профільну освіту. Він інженер-
пожежник, усе життя пропра-
цював у цій сфері, довгий час
— у Міністерстві надзвичайних
ситуацій. Передаю слово, щоб
Юрій Федорович поділився з
нами своїми планами.

Я усвідомлюю ту відпо-
відальність, покладені зав-
дання на Агентство у сфері
управління зоною відчужен-

ня, зазначив Юрій Антіпов,
подолання наслідків чорно-
бильської катастрофи, знят-
тя з експлуатації об’єкта «Ук-
риття» і перетворення його на
екологічно безпечну систе-
му. Також завдання у сфері
поводження з радіоактивни-
ми відходами. Своє входжен-
ня у посаду для себе й уз-
годжене з паном міністром
я розділив на три етапи.
Перший — організаційний.
Другий — практичний, і тре-
тій етап — підготовка до-
кументів. Весь цей блок
питань включає наявні зако-
нодавчі акти, нормативні,
міжнародні програми у сфері
чорнобильської зони. Як вони
реалізуються, як виконують-
ся інженерно-будівельні ро-
боти безпосередньо у зоні.
Технічне забезпечення усіх
цих робіт, у тому числі фі-
зичний захист. Актуальними
сьогодні у зоні відчуження є
питання матеріально-техніч-
ного постачання, фінансові,
соціальні, медичної сфери…

Щоб урегулювати ці й
інші важливі теми якнайш-
видше, ми підготуємо відпо-
відні пропозиції міністерству,
Кабінету Міністрів, профіль-
ному комітету Верховної
Ради.

Відповіді міністра на
запитання учасників бри-
фінгу

— На якому етапі нині реа-
лізація заповідника? Чи підпи-
сано документи щодо втілення
цього проекту? Кошти з дер-
жавного бюджету?

— Зараз усі документи я
вже підписав і направив на
юридичний висновок до Мі-
ністерства юстиції. Після цьо-
го висновку документи будуть
передані до адміністрації Пре-
зидента для підписання указу.
Думаю, це буде зроблено у
найближчі місяць-два. Щодо
фінансування, то на цей рік у
бюджеті не передбачено кош-
тів для заповідника. Але за
бюджетними процедурами фі-
нансування починається тоді,
коли створена адміністрація.
Тому після підписання Пре-
зидентом указу про створення
чорнобильського біосферного
заповідника буде створюва-
тися адміністрація. Уже за-
раз починається формування
бюджету на наступний рік,
вноситиметься туди окремим
рядком і фінансування цього
заповідника.

— Щодо співпраці з
науковцями, які працювати-
муть.

— Сама наукова діяльність
там, скажімо, ніколи не припи-
нялася. Тому що спостере-
ження за цією зоною, за про-
цесами, які там відбуваються,
постійно здійснюються. Отже,
фахівці вже зараз є, які знають
проблематику, які працюють із
зоною. Звичайно, буде ре-
тельніший добір науковців. Ми
розмовляємо зараз і з Ака-
демією наук, у нас є екологічна
академія, яка займається цією
проблематикою. Тож, вважаю,
з фахівцями, науковцями про-
блем не буде. Як тільки за-
повідник запрацює, він буде
укомплектований відповідни-
ми спеціалістами.

— Пану Антіпову запитан-
ня. Цікаво, як ви самі оцінюєте
можливості використання зо-
ни, на яких ви спеціалістів
пошлетеся. Пан міністр гово-
рив про спеціалістів, але не
сказав конкретно. Бо фахівці, з
якими я спілкуюсь, кажуть, не
грайтеся з вогнем, будь ласка,
бо період напіврозпаду, рівень
радіації залишився високий.
До того ж радіація впала пля-
мами, і коли будуть надруко-
вані свіжі карти того, що відбу-
вається.

Міністр: — Можна я від-
повім. Навколо самої Чорно-
бильської станції, десь приб-
лизно десятикілометрова зона,
вона залишиться ще надовго
саме зоною відчуження. Також
сам біосферний заповідник
матиме різні зони: безпосе-
редньо заповідні, буферні та
зони спеціального антропо-
генного ландшафту. Тому не
можна говорити, що повніс-
тю вся зона відкривається.

Буде 10-кілометрова зона,
вона буде закритою повністю.

Правильно сказано, що ці
радіоактивні опади були пля-
мами і, звичайно, зона не є
колом, що його можна окрес-
лити циркулем. Десь більше
потрапило радіації в один бік,
десь менше. Так само і запо-
відник, його використання та-
кож буде на певних територі-
ях. По-друге, за законом ця
зона має визначені межі і про-
довжуватиме бути зоною від-
чуження. Як казав Юрій Фе-
дорович, одне із питань, щоб
законодавчо було зменшено
зону відчуження. На сьогодні
певні території зони будуть
додатково мати статус біо-
сферного заповідника. Хоча
вільного в’їзду туди не буде
поки що. Не буде й заселення
туди людей, або дозволу на
заселення. Головне, що буде
дозволено більш широкі до-
слідження цієї зони саме нау-
ковцями, у тому числі радіоло-
гами.

— Як ви прокоментуєте те,
що в селах зони, наприклад,
у селі Теремці, немає жод-
ної вільної хати. Там зроблені
ремонти, там процвітає до-
сить закрите хазяйство. Спорт
та рибалка — для багатих лю-
дей, які підпливають до при-
стані на своїх засобах. Це
можу підтвердити як людина,
котра цього року там була. 

— Якщо це відбувається,
це свідчить про те, що ці люди
розуміють: там уже безпечно.
Якщо вони туди їздять полю-
вати та ловити рибу, то вони,
напевне, також перевіряли
рівень забрудненості своїми
каналами. Поки що чітких пла-
нів, що робити з цими будівля-
ми у нас немає. Зараз цим
будемо займатися. Якщо це
незаконно, розберемося. Бу-
демо наводити порядок, тому
я і хотів, щоб якомога швидше
призначили постійного керів-
ника зоною відчуження. Але
при цьому я не виключаю, що
за відповідних юридичних і
законодавчих документів буде
надано можливість здійсню-
вати певну діяльність. Найпер-
ше, це сонячна енергетика.
Бо там інфраструктура дуже
хороша, щоб підключати туди
джерела енергетичні, стави-
ти сонячні батареї. Люди при
цьому також можуть працюва-
ти вахтовим методом. Ми
можемо використовувати ці
території для того, щоб змен-
шувати нашу енергетичну за-
лежність.

— Чи будуть зроблені якісь
висновки після цієї пожежі? Чи
буде змінено систему спосте-
реження, нагляду і контролю?
Щоб не було таких спонтанних
займань. Щоб не було доступу
вільного людей, які приїжджа-
ли туди?

— Юрій Федорович —
спеціаліст саме у пожежній
справі. Тому, думаю, він впора-
ється з цим, зробить надійною
протипожежну систему у чор-
нобильській зоні. А от щодо
спонтанних займань у мене
стійке відчуття, що за тією
інформацією, яку я маю, воно
зовсім не було спонтанним.
Ми зробили з приводу цього
запит до правоохоронних ор-
ганів. У мене є версій дві: або
це диверсія, ви ж знаєте, що у
той же час горіли певні терито-
рії у сусідній країні, і треба
було, у тому числі інформацій-

но, зробити акценти саме на
Україну, що активно розкручу-
валося у засобах масової
інформації саме цієї країни. І
друга версія — це можливий
підпал людьми, які здійснюва-
ли там незаконні вирубки і їм
треба було просто замести
свої сліди. Тому правоохорон-
ні органи повинні виявити, що
там відбувалося.

Хотів би ще додати. За
останні кілька днів, коли ми
почали говорити більше про
створення біосферного запо-
відника та про звуження зони
відчуження, про те, що ми
хочемо прискорити виведення
з експлуатації самої Чорно-
бильської станції. Ви знаєте,
що 15 років тому вона була
зупинена взагалі, але з екс-
плуатації досі ще не виведе-
на. Сьогодні на станції що-
дня працює майже 2,5 тисячі
людей. Але є й інші об’єкти,
уся зона відчуження — зага-
лом там працюючих 6-7 тисяч.
І всі ці люди отримують свою
зарплатню і надбавки за робо-
ту у складних цих умовах з
державного бюджету, тобто
навантаження на державний
бюджет надзвичайно велике. І
ми бачимо, що виведення
станції з експлуатації — це,
звичайно, не швидкий процес,
але його треба прискорювати.
Це зменшить навантаження на
державний бюджет. Зараз є
багато виплат, які просто тра-
диційно робляться, тому що
так завжди робилося. І на цих
грошах, відповідно, заробля-
ють певні люди. Вони вже
звикли до всього цього, і їм,
звичайно, не хочеться зміню-
вати цю ситуацію, вони хочуть і
надалі, скажемо так, користу-
ватися цими грошима. Хоча
сьогодні дуже багато з цих
витрат не є потрібними. Тому
багато людей можуть зараз
нас критикувати. Можуть роз-
казувати про те, що там усе
погано. Бо вони хочуть зберег-
ти ці фінансові потоки, щоб і
надалі заробляти на тому, що
країні, по суті, не потрібно.
Звичайно, там є роботи, на-
приклад, з переробки палива,
утилізації всього цього, але
при цьому багато процесів,
які просто ідуть на автоматі. Їх
можливо вже закривати. Тоб-
то саме виведення з експлуа-
тації, особливо тих енергобло-
ків, які не були пошкоджені,
треба пришвидшувати. Але
люди, які на цьому працюють,
там підрядників дуже багато,
вони заробляють гроші, по
суті, за процеси, які вже можна
зупиняти. Вони вже техноло-
гічно не потрібні. І тому багато
є лобістських груп, які почина-
ють критикувати і розповідати
якісь нісенітниці. Про мене
особисто, про Чорнобиль, си-
туацію в Чорнобилі, саме для
того, щоб зберегти ці потоки
грошей. Гроші просто дериба-
няться.

Щодо скорочення. Це бу-
де здійснюватися поступово
протягом кількох років. Але
треба робити план для того.
щоб виводити станцію з екс-
плуатації. Вона не повинна
бути у такому стані постійно.
Вона нічого не виробляє, а
тільки витрачає бюджетні
кошти. Тому треба чітко про-
писати плани, за якими стан-
цію виводити з експлуатації.
Відповідно й людей скорочу-
ватимуть, але це не зараз.

Екологічна «держава» Чорнобиль:
ознаки відродження?

Представник Атомпрофспілки у ЧООП Микола ТЕТЕРІН і Юрій АНТІПОВ

(ліворуч)
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ДО УВАГИ СПІЛЧАН

Розглянувши пропозиції Комісії з підбиття підсумків
попереднього конкурсу, зважаючи на необхідність більш
оперативної й ефективної участі організаційних ланок,
профспілкових працівників та активістів у проведенні
творчого конкурсу із соціально-економічного і трудового
захисту працівників, посилення поінформованості членів
профспілки, Президія ЦК профспілки своєю постановою
від 10.05.2012 року №П-1-8 зобов’язала профспілкові
організації активізувати інформаційно-пропагандист-
ську діяльність, спрямовану на популяризацію позитив-
ного досвіду роботи спілчанських осередків, їх лідерів та
членів профспілки.

Вирішено продовжити конкурс на краще висвітлення
роботи профорганізацій Атомпрофспілки та щорічно підби-
вати його підсумки до 23 січня — Дня заснування Проф-
спілки, згідно з постановою Президії ЦК профспілки від
23.12. 2003 р. № П-17-7 та «Положенням про проведення
конкурсу на краще висвітлення у газеті «Атомник України»
роботи профспілкових організацій» (друкується).

Додаток до постанови 
Президії ЦК профспілки

від 10.05.2012 №П-1-8
ПОЛОЖЕННЯ

про проведення конкурсу на краще висвітлення у газеті
«Атомник України» роботи профспілкових організацій

(витяг)
Мета конкурсу.
Популяризація через газету «Атомник України» досвіду

роботи профспілкових організацій та їх лідерів, а також
нових ініціатив і починань членів профспілки.

Завдання конкурсу.
Привернення уваги профспілкових організацій до запо-

зичення та широкого впровадження корисних для профспіл-
кової організації починань, форм та методів роботи.

Учасники конкурсу.
У конкурсі беруть участь об’єднані, первинні, цехові

профспілкові організації та профспілковий актив.
Учасниками конкурсу будуть вважатися профспілкова

організація, профспілковий активіст, які щоквартально про-
тягом 2015 року надсилали до редакції газети «Атомник
України» свої кореспонденції про життя профспілкових
організацій, їх організаційних структур або про окремих
профспілкових активістів, та самі профспілкові активісти, які
розповідають про організацію своєї громадської роботи.

Порядок підбиття підсумків конкурсу.
Підсумки конкурсу будуть підбиті у першому кварталі

2016 року конкурсною комісією ЦК профспілки за поданням
редакції газети «Атомник України» та розглянуті на засіданні
Президії ЦК профспілки. Матеріалами для розгляду комі-
сією будуть надіслані до редакції газети «Атомник України»
кореспонденції та опубліковані кореспонденції. При визна-
ченні переможців братиметься до уваги періодичність
подання газеті кореспонденцій, їх актуальність, літератур-
ний виклад і корисність для запозичення та широкого впро-
вадження в практику роботи профспілкових організацій і
трудових колективів.

Нагороди переможцям у конкурсі вручаються членами
Президії ЦК профспілки або за дорученням Президії ЦК
профспілки іншими посадовими особами в місячний термін
від дня прийняття рішення Президією ЦК профспілки про
підбиття підсумків конкурсу.

Конкурсна Комісія ЦК профспілки з проведення
конкурсу.

Склад конкурсної Комісії ЦК профспілки з підбиття під-
сумків конкурсу визначається постановою Президії ЦК
профспілки.

Кошти для преміювання переможців у конкурсі, для про-
ведення конкурсу виділяються з бюджету ЦК профспілки.

Профспілкові організації мають право преміювати жур-
налістів і профспілкових активістів за активну участь у кон-
курсі впродовж конкурсного року та за його підсумками.

Від редакції: Нагадуємо, що до участі у конкурсі на
краще висвітлення діяльності організаційних ланок
Атомпрофспілки України запрошуються локальні засоби
масової інформації (газети підприємств, теле- і радіо-
мовлення).

ТРИВАЄ КОНКУРС
на краще висвітлення роботи профспілкових організацій
Атомпрофспілки у газеті «Атомник України»

Провідним інформацій-
ним ресурсом Атомпроф-
спілки України був і є її офі-
ційний друкований орган —
газета «Атомник України».
Щотижневик, обсягом 4-8
сторінок, виходить у світ
безперебійно, за ліком від
дня заснування, з грудня
2000 року, випущено 758
номерів. Тираж газети ко-
ливається у межах 4500—
5000 примірників. Значна
кількість різних категорій
користувачів послугову-
ється електронною вер-
сією газети на веб-сайті
профспілки.

Завдяки профпрацівни-
кам та активістам, включаю-
чи організації молоді ППО
та ООП, співробітникам ЗМІ
підприємств, що обслуговує
Профспілка, практично всі
грані внутрішньоспілкового
життя — від Центрального
комітету до первинки — регу-
лярно висвітлюються у часо-
писі. Адже відсутність інфор-
мації про зроблену первинною
профорганізацією справу —
це відсутність самої справи.

Характерно, що профспіл-
кова тема, яка невіддільна від
виробничої, останні роки ор-
ганічно доповнює зміст майже
кожного з номерів газет ДП
«Східний гірничо-збагачуваль-
ний комбінат», ВП «Рівненська
АЕС», ВП «Запорізька АЕС»,
структуровано подається та-
ка інформація в інших друко-
ваних виданнях вітчизняних
АЕС. Великою мірою цьому
сприяє тісна взаємодія ре-
дакції «Атомника України» з
колегами на місцях, включаю-
чи працівників інформаційних
центрів підприємств, систем-
не проведення щорічних кон-
курсів на краще висвітлення
у газеті роботи первинних
профорганізацій, виборних
працівників та профактиву.

Для зміцнення живого,
зворотного зв’язку з автора-
ми і читачами творчі праців-
ники профвидання організо-
вують виїзні зустрічі на місцях
зі спілчанами-читачами. То-
рік відбулося активне спіл-
кування з представниками
профорганізації непрацюю-
чих пенсіонерів ЧАЕС у м.
Славутич, первинної проф-
організації енергоремонтного
підрозділу Запорізької АЕС,
спеціалізованої медсанчас-
тини №5 м. Славутич.

Зі створенням волон-
терської групи Атомпроф-
спілки України з надання
гуманітарної допомоги ук-
раїнським захисникам у зоні
АТО редакція газети в особі
її представника-волонтера

забезпечує інформаційне су-
проводження таких добро-
чинних місій і розповсюд-
ження тематичних випусків
«Атомника України» серед
військових АТО.

Торік до редакції надійш-
ло майже 20 індивідуальних
і колективних звернень спіл-
чан. Більшість із них сто-
суються компетенції мініс-
терств соціальної політики
України, енергетики та ву-
гільної промисловості Украї-
ни, ДП НАЕК «Енергоатом»,
які оперативно прореагува-
ли на кожен із читацьких
запитів. Про наслідки роз-
гляду відповідних звернень
спілчан письмово повідоми-
ли редакцію: Міністерство
юстиції України, Міністерст-
во охорони здоров’я Ук-
раїни, Уповноважений Вер-
ховної Ради України з прав
людини, прокуратура м. Ки-
їв, Кіровоградська облдерж-
адміністрація — загалом 8
державних інституцій.

Інформаційна робота —
важливий чинник профспіл-
кової роботи, має на меті не
лише висвітлення профспіл-
кової діяльності у ЗМІ, а й
привернення уваги спілчан
до питань, що вирішуються
Атомпрофспілкою, залучен-
ня спілчан до їх розв’язан-
ня, підвищення мотивації
до профспілкового членства,
зростання авторитету Проф-
спілки у суспільстві.

Сучасна інформаційна по-
літика базується на сучасних
інтернет-технологіях, які го-
ловним чином мають на меті
оперативне донесення ін-
формації. Для члена Проф-
спілки об’єктивну інформацію

про діяльність своєї органі-
зації надзвичайно важливо
отримати вчасно. Оператив-
ність служить не лише ефек-
тивному інформаційному зв’яз-
ку зі спілчанами, вона озна-
чає ефективніше вирішення
завдань, — спілчани більше
орієнтуються у суспільному і
профспілковому житті й ма-
ють чіткіші орієнтири у пла-
нуванні своєї роботи.

З цією метою Атомпроф-
спілка представлена також у
соціальній мережі Фейсбук.
Контент сторінки Атомпроф-
спілки у Фейсбуці наповню-
ється матеріалами із сайту
Атомпрофспілки і тематични-
ми інформаціями інших веб-
ресурсів декілька разів на
тиждень. Поволі, але збільшу-
ється кількість відвідувачів
сторінки. 

Сайт Атомпрофспілки на-
повнюється щоденно — від 3
до 7 інформацій та публікацій.
Найактивніше — документами
та аналітичними матеріала-
ми категорії «Міжнародна ро-
бота», «Гендерна політика»,
«Правовий захист», «Соціаль-
но-економічний захист», «Охо-
рона здоров’я». Категорія «Пи-
тання-відповідь» оновлюється
найбільше відповідною інфор-
мацією за цими напрямами.
Також відкрито нову рубрику
категорії «Питання-відповідь»:
«Питання-відповідь учасникам
АТО». Відчутно збільшилася
кількість запитань від читачів
сайту до фахівців Атомпроф-
спілки: модуль «Зворотний
зв’язок». Щотижнево вистав-
ляються останні номери газе-
ти «Атомник України».

Для більшої зручності та
ефективнішого використання

сайту спілчанами у своїй робо-
ті планується його доопрацю-
вання. Також передбачається
використання інтерактивних
можливостей — відео, онлайн-
конференцій та форумів для
обговорення актуальних пи-
тань, створення кнопки соці-
альних мереж для поширення
інформації тощо.

На останньому, п’ятому,
Пленумі Центрального комі-
тету профспілки комісія ЦК
з інформаційної роботи за-
значала про потребу ство-
рення у первинних профспіл-
кових організаціях баз елект-
ронних адрес для розсилки
актуальних документів, ого-
лошень та газети «Атомник
України». Було звернено ува-
гу профактиву, особливо мо-
лоді, на соціальні мережі, де
вміщується неправдива ін-
формація про Профспілку, а
фейкові новини про аварії на
підприємствах ядерної галузі
з’являються ще до офіційних
повідомлень у ЗМІ. Учасни-
ками комісії запропоновано
моніторити інтернет-ресурси
і у разі виявлення таких у лап-
ках новин переміщати їхнє
джерело на сторінку Проф-
спілки у Фейсбуці з проханням
оперативного коментування
технічними спеціалістами від-
повідних підприємств, фахів-
цями Профспілки.

...Профспілкові інформа-
ційні працівники, їх активні спі-
вучасники-односпілчани, кор-
поративні ЗМІ й інфоцентри
виконують важливу місію,
створюють інформаційну кар-
тину кожного дня, пишуть су-
часну історію Атомпрофспілки
України, літопис її праці, тур-
бот і здобутків.

6 ЧЕРВНЯ — ДЕНЬ ЖУРНАЛІСТА УКРАЇНИ

Інформаційне забезпечення діяльності
Атомпрофспілки України

Інформаційні працівники ВП «Запорізька АЕС»: начальник управління роботи зі ЗМІ Сергій ШИМЧЕВ;

керівник інфоцентру Лариса МЕРКУЛОВА (ліворуч) і співробітник центру Катерина ЧЕРНИХ

ПРОТЕСТНІ ВИМОГИ ПРОФСПІЛОК УКРАЇНИ ДО ВЛАДИ

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Замість ефективних реформ
у реальному секторі економіки,
створення нових робочих місць,
залучення інвестицій, наведення
порядку у державних фінансах та
викорінення корупції Кабінет Мі-
ністрів України вдався за більше
року своєї діяльності до найпро-
стішого — економії бюджетних
витрат за рахунок банального
урізання соціальних гарантій,
заробітних плат мільйонам бюд-
жетників та пенсій.

Мінімальна заробітна плата та
пенсія не переглядаються з груд-
ня 2013 року. Водночас індекс
споживчих цін за цей період ста-
новить 172,2%. Внаслідок цього
реальна купівельна спроможність
заробітних плат тільки з початку
року знизилася на 30.

Уперше при кількаразовому
підвищенні цін на газ, електро-
енергію, продукти харчування,
медикаменти, тарифів на кому-
нальні послуги не запроваджено
дієвих заходів соціального захисту,
як це робили всі попередні уряди.

Із понад 26 млн. осіб працез-
датного віку постійну зайнятість
має лише 8,9 млн., тоді як кіль-
кість пенсіонерів — 12,5 млн.
Балансом ринку праці, його ре-

гулюванням ніхто в уряді не зай-
мається, програм зайнятості та
створення робочих місць немає.

У трудових колективах дедалі
більше наростає соціальне напру-
ження. Керівник антикризового
штабу, заступник Голови ФПУ
Сергій Кондрюк поінформував
протестувальників, що під стінами
Кабміну таких акцій планується
провести три у дні засідання уряду
— 3 і 10 червня. Він зазначив, що
до сьогоднішніх учасників акції —
представників профспілкових ор-
ганізацій підприємств виробничої
сфери і регіональних об’єднань
профспілок, на другому етапі
приєднаються репрезентативні
профспілкові об’єднання, які вхо-
дять до Спільного представниць-
кого органу профспілок, та інші
профспілки, а учасниками третьої
акції разом із профспілками ста-
нуть представники інших гро-
мадських організацій, які також
захищають інтереси людей пра-
ці, ветеранів, афганців, чорно-
бильців…

Мільйони працівників катего-
рично не сприймають проголоше-
ну урядом політику «безстрокової
шокової терапії» без реальних соці-
ально-економічних реформ.

Профспілкові об’єднання Ук-
раїни вимагають від влади:

1. Переглянути і встановити
справедливі ціни на український
газ і тарифи на комунальні по-
слуги для населення.

2. Підвищити з 1 липня 2015
року прожитковий мінімум та міні-
мальну заробітну плату на рівень
фактичного прожиткового мінімуму. 

3. Забезпечити з 1 липня 2015
року проведення індексації пенсій,
інших соціальних виплат з ураху-
ванням інфляції 2014–2015 років,
створення передумов рентабель-
ної праці та престижної заробітної
плати для найманих працівників.

4. Повністю повернути за-
боргованість із заробітної плати
та створити законодавчі підста-
ви для своєчасної оплати праці.

5. Відновити державний конт-
роль за додержанням законодав-
ства у сфері трудових відносин,
рішучих дій щодо подолання
нелегальної зайнятості і «тіньо-
вої» виплати зарплати.

6. Невідкладно відновити са-
наторно-курортне лікування пра-
цівників, оздоровлення дітей,
проголосувавши за проект зако-
ну «Про внесення змін до деяких
законодавчих актів України (що-
до надання соціальних послуг)
(реєстр. №2245).

7. Відновити з 1 січня 2016
року соціальні гарантії працівни-

ків, пенсіонерів, чорнобильців, дію
яких призупинено або скасовано у
2015 році.

3 червня. Профспілковий по-
хід за справедливість, за народ
триває. Цього дня працівники бюд-
жетної сфери під проводом Фе-
дерації профспілок України прове-
ли чергову акцію протесту під сті-

нами Кабінету Міністрів України за
участю понад 1000 осіб. Протес-
тувальники ультимативно зажада-
ли від уряду — гідної зарплати,
сучасного споживчого кошика,
адекватних комунальних тарифів,
відновлення програми оздоров-
лення, повернення 2,5 млрд. зар-
платних боргів, державної інспекції
праці та відновлення соціальних
гарантій: пенсіонерам, чорнобиль-
цям та учасникам АТО.

Національна профспілкова
платформа — це голос багато-
мільйонної  громади, яка не має
наміру відступати.

На захист конституційних прав громадян
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ЮВІЛЕЙ МІСТА-СУПУТНИКА АЕС

АТОМНИЙ СПОРТ: ПОСТІЙНА ТУРБОТА СОЦІАЛЬНИХ ПАРТНЕРІВ

Мероприятия, посвящен-
ные юбилею города, начались
прямо с утра. На городском
пляже детей и взрослых ожи-
дали физкультурно-оздорови-
тельные игры и развлечения, а
также соревнования по пляж-
ному волейболу. На музейной
площади для южноукраинцев
была подготовлена концерт-
ная театрально-развлекатель-
ная программа с участием
коллективов ДК «Энергетик»,
ИКЦ «Импульс», Детской шко-
лы искусств и ЦДЮТ. В этот же
день состоялся финал кон-
курса «Голос города энерге-
тиков-2015».

Южно-Украинскую АЭС
посетил управляющий Нико-
лаевской епархии Украинской
православной церкви Киевс-
кого патриархата Митрополит
Николаевский и Богоявленс-
кий Владимир, который побы-
вал в машзале энергоблоков
№1 и №2, БЩУ №2, пообщал-
ся с генеральным директором
ОП ЮУАЭС Владимиром Лис-
ниченко. Вечером Высоко-
преосвященнейший Владыка
принял участие в торжествах,
которые проходили на площа-
ди перед Дворцом культуры
«Энергетик».

Бурными аплодисмента-
ми встречали южноукраинцы
нового «Почетного граждани-
на города Южноукраинска»,
участника боевых действий,
одного из первых строите-
лей города и АЭС Николая
Сонченко. 9 мая 2015 го-
да, когда Украина отметила
70-летие Победы над нациз-
мом, Николай Дмитриевич
отметил 90-летний юбилей со
дня рождения. 

Южноукраинцы, которые
своей активной жизненной
позицией внесли вклад в
развитие города, региона и

всей страны, в то, чтобы на
нашей земле воцарился мир,
были отмечены наградами.
Так, Знаком отличия «За за-
слуги перед Миколаївщи-
ною» ІІ степени за личный
вклад в социально-экономи-
ческое развитие области и
благотворительную деятель-
ность награждены генераль-
ный директор ЮУАЭС Вла-
димир Лисниченко и директор
автотранспортного хозяйства
атомной станции Петр Фо-
ростяный.

Благодарности председа-
теля облгосадминистрации
удостоены волонтер Южно-
украинского благотворитель-

ного фонда «Мирне небо»
Марина Неганова, предсе-
датель профсоюзного коми-
тета Южно-Украинской АЭС
Владимир Лещетный, пред-
седатель Южноукраинской
общественной организации
воинов АТО Виталий Фуко-
ляк, волонтер Южноукра-
инского благотворительно-
го фонда «Миротворець»
Ольга Левицкая и депутат
Южноукраинского городско-
го совета Виталий Приходько.

Медалями Украинской
православной церкви Киевс-
кого патриархата «За жертов-
ність та любов до України»
награждены три работника

Южно-Украинской атомной
электростанции: заместитель
главного инженера по об-
щестанционным объектам
Николай Пронин, водитель
автотранспортного хозяйства
Валерий Левицкий и руково-
дитель АТХ Петр Форостяный.

Во время торжеств сос-
тоялось чествование победи-
телей традиционного городс-
кого конкурса «Человек года».
Продолжился праздник вы-
ступлением финалиста во-
кального шоу «Х-Фактор» Оле-
га Кензова.

Галина НАЗАРОВА
Фото А.ЗАПОЛЬСКОГО и

Д.КОЖЕВНИКОВА

Южноукраинску — 40!
23 мая Южноукраинск отметил юбилейный, 40-й, день

рождения. Накануне Дня города состоялась торжествен-
ная сессия Южноукраинского городского совета, на кото-
рой депутаты городского совета присвоили звание
«Почетный гражданин города Южноукраинска» одному из
первых строителей города и АЭС Николаю Сонченко.
Грамотами и Благодарностями исполнительного комитета
горсовета были отмечены лучшие работники организа-
ций, учреждений и предприятий Южноукраинска.

Взяв за основу девиз «Все лучшее — детям», руко-
водство Запорожской атомной станции на деле ежегод-
но подтверждает заявленную цель — превратить заго-
родное учреждения оздоровления и отдыха (ЗУОиО)
«Юность» в лучший детский лагерь на Азовском побе-
режье.

«Юность» расположена на побережье Азовского моря в
пгт Кирилловка, коса Пересыпь Акимовского района
Запорожской области. Это отличное место для полноцен-
ного отдыха и оздоровления детей, здесь можно интересно
и увлекательно провести летние каникулы. Перед ребятами
в возрасте от 7 до 14 лет открываются широкие возможно-
сти для развития и совершенствования своих способно-
стей в творчестве, различных видах спорта. 

С 1995 года атомная станция всецело занимается обу-
стройством детского центра. На территории расположены
три двухэтажных жилых корпуса, административный корпус,
столовая, амфитеатр, спортивные площадки (футбол, волей-
бол, баскетбол, настольный теннис), площадка для проведе-
ния культурно-массовых мероприятий. Установлена детская
игровая площадка с тренажерами и гимнастическими ком-
плексами.

В жилых комнатах проживают по 4 человека, комнаты
укомплектованы кроватями, тумбочками и встроенными
шкафами. На каждом этаже есть душевые с установленными
бойлерами для подогрева воды, комнаты гигиены, гарде-
робные, комнаты для сушки одежды. В каждом корпусе на
первом этаже находится оборудование для питьевой во-
ды. Медицинский пункт укомплектован лекарственными
средствами, изделиями медицинского назначения. ЗУОиО
«Юность» принадлежит песчаный пляж, оборудованный
теневыми навесами, раздевалками. Организовано пятира-
зовое качественное и полноценное питание детей в столо-
вой с двумя обеденными залами.  

Среди приоритетов развития центра не только созда-
ние комфортных условий для отдыхающих детей, но и
самое главное — работа с детьми силами всего коллекти-
ва детского центра. 

С целью содержательного досуга детей в «Юности»
открыт досуговый центр, работают студии прикладного
искусства и разнообразные кружки. Кроме того, есть ком-
пьютерный класс и тренажерный зал, которые оснащены
современным оборудованием. Работает 3-D кинотеатр.

Летний оздоровительный период 2015 года в ЗУОиО
«Юность» будет традиционно состоять из трех темати-
ческих смен: «Спортивный лабиринт», «Адрес нашего
детства» и «Фестиваль друзей» в рамках фестиваля
«Азовские зори».

В общем, «Юность» — это теплое и ласковое море,
заботливые и внимательные воспитатели, которые не
дадут скучать, интересные и увлекательные мероприятия
каждый день, занимательные творческие кружки, веселые
соревнования и многое другое. А главное, «Юность» — это
хорошее настроение и новые друзья!

За одну смену в учреждении оздоравливаются 216
детей.

ЛІТО — СЕЗОН ОЗДОРОВЛЕННЯ

«Юность» распахивает двери!

Плавание в Кузнецовске — один
из самых любимых и массовых видов
спорта. Уютный плавательный бас-
сейн АЭС, который в следующем году
отпразднует свой тридцатилетний
юбилей, с утра и до вечера заполнен:
тренировки юных спортсменов, за-
тем обучение плаванию учащихся
школ города, а по вечерам водные
дорожки в распоряжении работников
станции и жителей города, членов
групп плавания и здоровья.

За тридцатилетнюю историю бас-
сейна здесь подготовлено немало
прекрасных мастеров, победителей и
призеров международных и нацио-
нальных турниров — А. Савчук, Г. Пет-
рушко, Е. Кужелева, А. Дацюк и много
других, а тысячи жителей города на-
учились плавать. 

Сборная команда РАЭС шесть раз
побеждала в спартакиадах профсоюза.
Администрация и профсоюзная органи-
зация всячески поощряют занятия спор-
том и успехи своих работников. А лучшая
награда для них — поездки на междуна-
родные и всеукраинские соревнования.

Так, в 2014 году пловцы атомной
станции выезжали на соревнования
открытого Кубка Польши, а в июле того
же года, приняли участие в чемпионате
мира среди ветеранов, который прохо-
дил в канадском Монреале.

Уезжая в прошлом году из Польши,
украинцы пообещали обязательно побы-
вать здесь еще раз и свое слово сдержа-
ли. В майские дни, когда Европа празд-
новала Победу во Второй мировой
войне, украинские пловцы снова приеха-
ли в уютный, утопающий в зелени горо-
док польских металлургов — Стальова
Воля, чтобы принять участие в Кубке
страны по плаванию среди ветеранов.

Хозяева очень тепло и доброжела-
тельно встретили украинскую делега-
цию. Рукопожатия, поцелуи, традицион-
ный вечер встречи друзей, экскурсия по

городу, чистосердечные расспросы о
нашей стране и пожелания успехов укра-
инскому народу.

Улыбки, спортивный азарт, радость
побед царили и на водных дорожках
плавательного бассейна. На старт
открытого Кубка Польши в этот раз
вышло 197 спортсменов, представляю-
щих 37 команд, всех воеводств страны
и Украины. Команда украинских атом-
щиков была не такой уж многочислен-
ной, кроме шести пловцов Ривненской
АЭС, в нее входили еще двое пловцов
Южно-Украинской АЭС — Дима Мазур
и Максим Усатенко. Но высокое мас-
терство и воля к победе позволили
нашим ребятам на равных соревно-
ваться с поляками и вести борьбу за
личные и командные награды. Итог —
пятое общекомандное место: 13 золо-
тых, 10 серебряных и 5 бронзовых
медалей. При этом украинцы выиграли
еще и две эстафеты — комплексную,
четыре этапа по 50 метров и самую
престижную — четыре этапа по 100 м
вольным стилем.

Пример подавал капитан команды
— Александр Савчук. Он шесть раз под-
нимался на пьедестал почета — 5 золо-
тых и одна серебряная награды. Саша в
прошлом известный пловец, неодно-
кратный чемпион страны, член Нацио-
нальной сборной команды Украины.
Сейчас работает тренером и возглав-
ляет отделение плавания детской спор-
тивной школы.

Капитана поддержали и южноукра-
инцы, у них тоже по шесть медалей. У
Димы Мазура — все высшей пробы, а у
Максима Усатенко — две золотые и
четыре серебряные.

Как всегда был «на высоте» и Евгений
Зайчик, работник НТЦ атомной станции,
который стал обладателем двух золотых
и двух серебряных медалей. Две бронзо-
вые медали в активе Назара Усаченко,
тренера детской спортивной школы.

Если в прошлогоднюю поездку в составе
нашей команды, выезжающей в Польшу,
была всего одна девушка, то в этот раз на
старт вышло девичье трио и все возвра-
тились домой с медалями. У Анастасии
Мороз, Олеси Осовской и Оксаны Кази-
мирской их оказалось у каждой по три —
по две в индивидуальном и по одной в
эстафетном плавании.

А уже через неделю после возвра-
щения из Польши ребят ждали новые
ответственные старты. В Броварах про-
водились VI Всеукраинские игры ветера-
нов спорта памяти Баки М.М., бывшего
председателя Спорткомитета Украины.
В соревнованиях принимали участие
210 спортсменов из 18 регионов нашей
страны.

Из девяти членов сборной Рив-
ненской области шесть представляли
Кузнецовск. И снова успех: Александр
Савчук стал обладателем шести меда-
лей — четырех золотых, одной сереб-
ряной и одной бронзовой. По пять
наград у Евгения Зайчика и Влади-
слава Березюка, по три — у Анастасии
Мороз и Олеси Осовской.

В итоге кузнецовские пловцы стали
обладателями 12 наград разного до-
стоинства — шести золотых, трех сереб-
ряных и трех бронзовых медалей. Это и
обеспечило сборной Ривненской обла-
сти первое общекомандное место в
одной из зачетных групп.

Впереди у пловцов новые старты и
самый ответственный — Кубок Украины
на открытой воде в августе, местом про-
ведения станет акватория Белого озера
— жемчужины украинского Полесья. Для
участия в этих соревнованиях приглаше-
ны сильнейшие пловцы Украины, Бе-
ларуси и коллективов физкультуры
атомных станций. Генеральный спонсор
Кубка — дирекция ОП РАЭС (гене-
ральный директор — Павлишин П.Я.), а
Организационный комитет возглавляет
Олимпийский чемпион, знаменитый
пловец Сергей Фесенко.

До встречи на Белом озере!
Николай МЕРКУШЕВ

До встречи на Белом озере!

На всеукраїнських
змаганнях серед шаблі-
стів, які відбулися на-
прикінці травня у Києві,
підтвердили свій клас
вихованці комплексної
дитячо-юнацької спор-
тивної школи (КДЮСШ)
ППО Хмельницької АЕС.

Так, у змаганнях серед
жінок Ольга Жовнір з міста-
супутника ХАЕС поступи-
лася лише Ользі Харлан,
завоювавши срібло. Ще дві
нагороди здобули чоловіки.
За підсумками двох етапів
переможцем став Дмитро
Бойко. Нині Дмитро пред-
ставляв одразу два міста —
Хмельницький та Микола-
їв, де він зараз проживає.
Олег Штурбанін з Нетішина
посів третю сходинку у за-
гальному заліку. Успіх йо-
му принесли третє та чет-
верте місця у двох турах
змагань.

Підтягуються до імени-
тих спортсменів і юні фех-

тувальники, зокрема в тур-
нірі «Київська весна», який
проходив нещодавно у сто-
лиці нашої держави, золоту
нагороду здобула одинад-
цятилітня нетішинка Арина
Рязанова. Юна спорт-
сменка з рахунком 12:9 пе-
ремогла у фіналі київську
фехтувальницю Софію Го-
ловкіну.

Фехтувальники Нетішина —
призери всеукраїнських змагань

В мае в районе острова Хортица под Запорожьем
состоялся второй этап любительского Кубка Ук-
раины по кросс-кантри (велогонка по пересеченной
местности), в которой участвовало около 250 чело-
век в возрасте от 15 до 62 лет.

В категории «ветераны 50 лет и старше» Александр
Бурцайло (ККСС «Олимп» Южноукраинска) занял третье
место. После второго этапа (всего их шесть) Александр
занимает пятое место.

Очередной этап состоится 14 июня в Виннице, а по-
следний — в сентябре, тогда и будут подведены итоги.

Есть порох в пороховницах!
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